
PROTOKÓŁ NR XLIV/17  

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 28 listopad 2017 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, 

pana sekretarza, pana skarbnika, pana radnego powiatowego Kazimierza Bubę, radnych 

gminnych, państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

pracowników UG. Otwieram XLIV posiedzenie rady gminy Kostomłoty. Informuję, że w 

sesji uczestniczy 15 radnych, zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są uwagi do przedstawionego 

porządku obrad?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha –Wnoszę o ujęcie w porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie zmiany WPF Gminy Kostomłoty, który omawialiśmy na komisji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jeszcze inne uwagi? Nie widzę. 

Kto jest za przyjęciem porządku z przedstawioną zmianą przez pana wójta, proszę o 

podniesienie ręki?   

kto jest za – 15 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  nadzwyczajnej sesji w dniu 24.10.2017 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6.  „15 minut dla wyborców”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2017 r. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVII/96/15 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXIX/184/16 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i odprowadzania ścieków na rok 2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnej stawki opłaty za usługę usuwania z 

nieruchomości nieczystości ciekłych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  nr XLIII/271/17 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 30 października 2017 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kostomłoty. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  „Programu współpracy Gminy Kostomłoty z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2018 r.” 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/26/03 Rady Gminy w 

Kostomłotach w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Kostomłoty. 

16. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
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17. Wnioski i zapytania. 

18. Sprawy bieżące. 

19. Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do protokołu nie wpłynęły. Kto z 

radnych jest za przyjęciem protokołu w przedłożonej wersji, proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 15 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia 24.10.2017 r. do dnia 20.11.2017 r.   

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Podpisanie umowy o dofinansowanie projektu „Nowoczesne boisko wielofunkcyjne 

i pracownia cyfrowa w Szkole Podstawowej i Gimnazjum w Kostomłotach” 

3. Podpisanie umowy o dofinansowanie projektu „Kompleksowa kanalizacja Gminy 

Kostomłoty miejscowości Piotrowice i Kostomłoty wraz z budową sieci 

wodociągowej” 

4. Podpisanie umowy dotacji dla zadania „Zakup lekkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla OSP w Kostomłotach” 

5. Złożenie wniosku o płatność dla zadania „Usuwanie azbestu oraz wyrobów 

zawierających azbest z nieruchomości położonych na terenie gminy Kostomłoty – 

IV etap”. 

6. Złożenie wniosku o płatność dla zadania „Zagospodarowanie terenów rekreacyjo-

sportowych we wsiach Osiek, Paździorno, Piersno”. 

7. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- powołania komisji do odbioru końcowego robót zadania „Zagospodarowanie 

terenów rekreacyjno-sportowych we wsiach: Osiek, Paździorno i Piersno” 

- wykonania budżetu gminy Kostomłoty za III kwartał 2017 r. 

- powołania komisji do odbioru końcowego zadania inwestycyjnego „Budowa tranzytu 

wodociągowego Godków-Paździorno wraz z siecią wodociągową do Osieczyny – I 

etap” 

- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2017 r. 

- powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego 

- przedłożenia projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej oraz projektu 

uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty na 2018 

- powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia oceny prac zgłoszonych w 

ramach konkursu dla dzieci i młodzieży na hasło i plakat promujące segregację 

śmieci 

- powołania komisji do odbioru końcowego oświetlenia ulicznego w miejscowości 

Mieczków (II etap) realizowanego w ramach  zadania inwestycyjnego „Budowa 

oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Kostomłoty” 

8. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 wycinki drzew – 2 

 nadania numerów porządkowych – 4 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2. 

 

 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

 

Liczba ogółem 
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podatków)  

w okresie od 20.10.2017r. do 20.11.2017r. 

 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 29 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

40, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
12 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
28 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. Odroczenia Liczba ogółem =0,  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

c. Umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =3, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =3 

4. 

Decyzje w sprawie zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 

                                                                                                                 Pozytywne=0 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie 

widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam ten punkt obrad.  

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

ten punkt obrad. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –Nie widzę chętnych do zabrania głosu w 

tym punkcie obrad, więc zamykam ten punkt.  

 

Ad. 7. 

Rafał Hossa odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Rafał Hossa – Uchwała była omawiana na komisji. 

 

Janina Gawlik – Komisja budżetowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę nr XVII/96/15 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie 

zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 

podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – odczytał projekt uchwały. Zmiana 

polega na tym, że w miejsce pan Pawlak wpisuje się panią Popielarz. Otwieram dyskusję. 

Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 

proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – odczytał projekt uchwały. Otwieram 

dyskusję. Informuję, że proponowane stawki za wodę i za ścieki oraz abonament za 

wodomierz – propozycja podwyższenia 3% w stosunku do roku obecnego.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – W związku z podwyższeniem kosztów, my proponujemy 

stawki, których kalkulacje zostały zrobione przez ZGK. Podwyżka, jeżeli chodzi o wodę to 

jest 2,9%, czyli wzrost jest o 13 gr. Ja mówię o netto, bo plus 8%  VAT-u. Jeśli chodzi o 

abonament to też jest 2,7%, ścieki o 17 gr, czyli 3%. Takie są propozycje zmian, 

ponieważ to wynika z kosztów utrzymania ZGK.  

 

Jan Szwedo – Trochę mnie boli, że nie znalazłem zrozumienia w oczach czy osobach, 

które reprezentują miejscowości, które już mają ścieki, bo ścieki zrzucane do kanalizacji 

podrożały o 17 gr, a wywożenie feklii, mimo że jest trzy razy droższy od odesłania ich do 

sieci, podrożał o 54 gr. Żałuję, że nie ma …… tym bardziej, bo tutaj mówi się o 

kalkulacjach. Panie wójcie wszystko rozumiem, ale jako rada, to mówię do radnych, 

wszyscy godziliśmy się, że administracja jest przebudowana w ZGK. Jakie są ruchy w 

kierunku, gdy pojawiła się możliwość jak gdyby obniżenia zatrudnienia w administracji, to 

się zrobiło coś odwrotnego. To też ma wpływ na cenę. Nie dokładajmy tym ludziom przez 

to, żeśmy ich w jakiś sposób ominęli, nie kanalizowali tych miejscowości. Tutaj pstrykamy 

co roku po troszku, po troszku, bo są takie koszty itd., a nie szukamy oszczędności, gdzie 

one mogłyby się znaleźć. Nie wiem, ja tego nie rozumiem, boli mnie to bardzo. Naprawdę 

coraz mniej czuję się tutaj potrzebny. Szkoda mojego zdrowia i zachodu, i dziękuję 

serdecznie. 
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Iwon Ryszka – Ja już nie będę powtarzać tego, co mówiłam na komisji, bo radni słyszeli. 

Natomiast dopowiem jeszcze do tego, co teraz radny Szwedo powiedział, że może niech 

się uderzą przy głosowaniu w piersi ci radni, którzy mają pod swoją władzą miejscowości, 

które właśnie kanalizacji nie mają, i właśnie ich mieszkańcy będą ponosić takie koszty za 

wywóz fekalii.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chciałem zwrócić uwagę, że są dwie 

uchwały po sobie następujące. Pierwsza to jest w sprawie stawek. Obecnie jesteśmy w 

punkcie, w którym debatujemy stawki na wodę i ścieki tam, gdzie są skanalizowane, 

natomiast pan radny nawiązywał do następnej uchwały, mówiąc krótko tam, gdzie 

nieczystości ciekłe są wywożone. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – A propo wykazu, bo na to nie zwróciłam uwagi podczas 

komisji. Przepraszam, że teraz dopiero. Trzymamy się tego, że ogół tym kategoriom osób 

korzystających z tych usług ZGK, czyli wywóz ścieki, czyli odprowadzanie ścieków 

podwyższamy o 3%, a dlaczego nie jakby tej równości nie zachowujemy, że np. 

podwyższamy o tą samą kwotę. To już by było takie bardziej sprawiedliwe. Tak mi się 

wydaje. I tego nie zauważyliśmy, ja rozumiem, że będzie  w konsekwencji jakaś dopłata, 

ale to jest naprawdę taka jakby podwójna, to co występuje w prawie, podwójną 

kanalizacją. Nie dość, że nie mają tej kanalizacji, to zawsze jak będzie podwyżka o tą 

samą procentową kwotę, to oni będą mieć tą podwyżkę wyższą.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pierwszą uchwałę mamy, która jest tutaj to 

odprowadzanie do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków. Druga 

uchwała to jest wywóz nieczystości. To jest jedno. Po drugie chciałem powiedzieć, że nic 

się nie zwiększyło, żadne zatrudnienie panie radny w ZGK. Nic się nie zmieniło w 

administracji. Bardzo bym prosił, żeby nie mówić, że zwiększa się itd., bo pan wprowadza 

sołtysów i mieszkańców w błąd. Trzeba prawdę mówić. Po drugie. Tutaj rada zadecyduje 

przy drugiej uchwale, natomiast tutaj w tej chwili ja bym prosił odnosić się do ścieków 

przy następnej uchwale, jeśli chodzi o beczkowozy. W tej chwili mamy inną całkiem 

uchwałę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy  w pkt  10.Proszę pani radna. 

 

Janina Gawlik – Zasadnym jest chyba, że coś tam co roku podwyższamy, bo trzeba 

podwyższyć, bo i koszta rosną i wszystko. Odniósł się pan, że były w tamtym roku 

podwyżki, co jest nieprawdą, podwyżki na płace. Mamy tu pracowników, także kierownik. 

Były podwyżki w tym roku? 

 

Barbara Kuriata-Puzio - W ZGK? 

 

Janina Gawlik – Tak. 

 

Barbara Kuriata-Puzio – Z tego co wiem, to były jak to się mówi symboliczne, które z 

inflacji wynikają. 

  

Janina Gawlik – Czyli nie było podwyżek. Symboliczne regulacje. Proszę państwa, jeżeli 

przychód jest milionowy z wody, 3% to już są jakieś pieniądze, a tu były symboliczne 

regulacje. Tu pan radny powiedział, że mieliśmy okazję zmniejszyć zatrudnienie, odszedł 

pan na emeryturę, ale został z powrotem przyjęty, czyli ta jego obecność była niezbędna. 

Tak? Różnie to też można nazwać. Uważam, że odnośnie do wywozu beczkowozem to 

będę popierać pana radnego. To nie są duże pieniądze, jakie ZGK otrzymuje z tego 

tytułu. Tych wywozów nie jest aż tak dużo, natomiast zawsze mówiliśmy, nie 

podwyższajmy cen od 1 m³ wywozu, żeby ci ludzie z tego beczkowozu korzystali, żeby 

nie było na lewo wywozów, żeby robili to pracownicy, żeby szło to normalną drogą. 

Podwyższając obywatelowi x, który ma komfort i kanalizację, i nie przejmuje się czy coś 

wycieka o 18 gr, a temu, który ma beczkowóz podwyższamy o 54 czy 58 gr. Może ktoś 
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powie, że to jest mało pieniędzy, bo od 1m³ 50 gr, ale summa sumarum to się zbiera i 

uważam, że powinniśmy pozostawić stawkę beczkowozu na bazie roku obecnego, a ZGK 

dużo tutaj nie straci, ale też by było dobrze poprzeliczać, ile jak nie podwyższymy, ile 

ZGK straci. Ale podwyższając, to ZGK może w ogóle nie osiągnąć dochodów z tego tytułu, 

bo każdy będzie kombinował, żeby wywieźć to jak najtaniej. Uważam, że powinniśmy te 

beczkowozy pozostawić na roku obecnym, a kto ma komfort niestety te 3%, wszystko 

drożeje. To jest moje zdanie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli odnosimy się do pkt 11, a nie 10. 

 

Janina Gawlik – Tak, bo to jest na jednej kartce sporządzone. Gdyby ten załącznik szedł 

pod poszczególną uchwałę to dyskutowalibyśmy przy uchwale, a tu jest jeden. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna są dwa projekty uchwał, 

natomiast wyliczenie jest rzeczywiście na jednej kartce, ale dotyczące zarówno pierwszej 

uchwały dotyczącej wody i ścieków, jak i nieczystości ciekłych. Czy jeszcze ktoś z radnych 

chciałby w tym punkcie zabrać głos? Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję. Kto z 

radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 13 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 2 głosy 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia górnej stawki opłaty za usługę usuwania z nieruchomości nieczystości 

ciekłych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. 

 

Janina Gawlik – Ja tylko w  kwestii uzupełnienia, bo na pewno nikt tutaj z sołtysów nie 

ma stawek przed sobą, ale trzeba jedno powiedzieć, że 1m³ przy kanalizacji wynosi 

brutto 6,07, a wywóz fekalii za 1m³ beczkowozem wynosi 20,02 zł. Czyli ta różnica jest 

spora. Ona na pewno generuje troszeczkę wyższe koszty ZGK, natomiast proponujemy, 

aby pozostawić stawkę na bazie tego roku 18 zł, bo ona i tak jest dużo wyższa niż zrzut 

do kanalizacji. A mówię jeszcze raz, przychody z tego tytułu nie są w ZGK znaczne. 

Potwierdza to pani kierownik? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie to, że ja jestem przeciw wnioskom, czy coś w tym 

rodzaju, ale ja jestem za tym, aby te 3% było podwyżki, ale nie o to chodzi. Jak państwo 

twierdzą, że mniej ludzie będą korzystać, bo te 50 gr, że będziemy wywozić 

beczkowozem ścieki. Wie pani brzydko to powiem, szanowni państwo w tej chwili, że im 

mniej będziemy wozić, tym więcej nam zostanie w gospodarce komunalnej pieniędzy, 

ponieważ nie pokrywa bezpośrednich kosztów. Proszę nie mówić i proszę nie porównywać 

18 zł za wywóz beczkowozem i 5 czy 6 zł, które płyną rurociągiem. Kwestia kosztów. 

Jeżeli szczerze powiedzieć państwu, że jeżeli byśmy przyjęli prawidłowe zasady ekonomi 

przy dostarczaniu wody i odbioru ścieków, jeszcze wcześniej na komisji rozmawialiśmy, 

dlaczego przy tworzeniu spółki amortyzacja, że była liczona od 1 mln zł, bo jeżeli my 

mamy przekazane w tej chwili do gospodarki komunalnej w użyczenie rzędu tam jest 

chyba 18 mln zł, gdzie tam jest wyliczone 1,3 mln amortyzacji, że powinna być naliczana 

to nie wiadomo, jak to będzie w przyszłości, jak Polskie Wody będą zatwierdzać cennik, 

jeżeli obojętne czy przy zakładzie naszym budżetowym, czy przy spółce. W tej chwili np. 

może być zapytanie, ile jest przekazane w użytkowanie. Do Polskich Wód powiemy, że 18 

mln, dlaczego w kosztach jest nie ujęta amortyzacja? Jeżeliby amortyzacja była ujęta 

całościowo, to czym dysponuje ZGK, to jest wzrost cen automatycznie o 40%, tak jak to 

jest w Wałbrzychu, gdzie woda jest 13 zł, ścieki 13, bo tam jest wszystko ujęte w 

kalkulacji. Dlatego my w ogóle amortyzacji nie ujmujemy w kosztach. 
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Janina Gawlik –Ja ad vocem, jeżeli mogę panie wójcie. Cieszę się, że pan potwierdził 

słowa, które mówiłam na komisji, bo pan mówił, jak ja mówiłam, że opowiadam herezje. 

Pan powtarza to samo. Cieszę się niezmiernie, że amortyzacja powoduje wzrost kosztów. 

Natomiast myślę, że politykę, którą prowadziliśmy do tej pory, powinniśmy zachować z 

tego względu, żeby uszanować ludzi, bo ludzie wywożą beczkowozem nie dlatego, że 

mają taką ochotę, tylko dlatego, że muszą i ten wzrost cen nie może skutkować różnie 

dla każdego. Nie dość, że są karani, bo nie mają kanalizacji, to drugi raz ich karzemy 

podwyżką większą niż dostaje obok druga wieś. Natomiast sam pan dobrze wie, że ktoś 

zarabia więcej, ma wyższe wynagrodzenie, dając mu 3% to dostaje podwyżkę wyższą od 

tego, co zarabia 1 tys. zł i on go nigdy nie dogoni, i zawsze będzie pokrzywdzony. 

Natomiast, jeśli chodzi o cenę wody, to myśmy rozpatrywali. Jesteśmy przygotowani, że 

może rząd zmieni cenę. My mówimy dzisiaj o ściekach i tu na tej sesji każdy radny 

powinien naprawdę zastanowić się podejmując decyzję, czy my będziemy w przyszłym 

roku znowu o 3% od 20 zł, a tu od 6, a w następnym roku od 25 dalej będziemy 3% 

podwyższać i to będzie jakby trochę krzywdzące. Dlatego ja uważam, że powinniśmy 

beczkowóz pozostawić na poziomie roku poprzedniego, obecnego i nie zmienić, bo jeżeli 

nas stać zatrudniać pracownika, który przeszedł na emeryturę to nas stać te 50 gr od 1 

m³….. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – No pani opowiada takie rzeczy. Przeszedł na emeryturę 

Lechowski Ryszard w związku z tym, że zmiana była kierownictwa, a jeżeli pan poprzedni 

kierownik to pan Lechowski pracował. Ma umowę na okres zamknięty do końca grudnia. I 

proszę nie mówić tutaj takich rzeczy, i proszę nie decydować tutaj o tym, kto ma gdzie 

być zatrudnionym, kto ma na emeryturę. Nikogo nie zmusimy. Nawet, jak by nie chciał 

przejść na emeryturę to by dalej pracował. Nie ma możliwości zmuszenia odejścia na 

emeryturę. W ZGK to co mamy, tzn. jest przymiarka, dwie osoby w przyszłym roku 

odchodzi na emeryturę. Lechowski odszedł w tym roku.  

 

Jan Szwedo - Ja jeszcze chciałbym się odnieść do tej ceny, bo być może kalkulacja jest 

taka jak pan wójt mówi, że ona jest jeszcze wyższa, ale ja bym tutaj nie kalkulował w 

sposób taki wyrachowany, dlatego że my mamy tu możliwość jak gdyby rozłożenia 

ciężaru na różne strony i to, że np. 10 lat temu w danej miejscowości została zbudowana 

kanalizacja, więc powiem tak. Ona została zbudowana za nasze pieniądze też, bo to był 

budżet gminy, nie był budżet miejscowości danej, tylko to był nasz. Myśmy po prostu 

swoje pieniążki im dali. Gdyby te koszty dzisiaj ktoś docenił, że myśmy zrobili taki gest. 

Nie zrobiliśmy tego z dobrej woli, po prostu taka sytuacja wynikła, bo dzisiaj chcielibyśmy 

wszyscy mieć tą kanalizację. Od nas oddala się ta wizja skanalizowania miejscowości. 

Potracili nadzieję na to, że będą skanalizowani i tutaj robi się duże znaczenie wywozu 

fekali przez ten beczkowóz, który według mnie, tu chcemy mieć czyste środowisko. 

Obowiązkiem gminy jest w pewnym sensie dbać o to. Jak będzie mniej wywożone, nie 

oszukujmy się, na pewno nie zyska środowisko. Więc ja bym miał taką prośbę, żeby pani 

kierownik zakładu wykalkulowała to w sposób taki ludzki, mając naprawdę też to na 

uwadze, że wioski skanalizowane zostały też skanalizowane z naszych też pieniędzy. 

Podzielmy się. Nie wiem, oszczędności szukajmy wszędzie, gdzie się da, ale widomo, że 

dochody też muszą być jakieś, ale zróbmy to w sposób taki sprawiedliwy. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Na pewno te 50 gr to nie da jakiegoś dużego dochodu do 

ZGK, to nie ma wątpliwości. Jeżeli państwo uważacie, że zostawiacie ją na tym samym 

poziomie, proszę bardzo. Nie kruszmy kopi, bo to są sprawy bardzo drobne. To jest ileś 

tego wywozu i te 50 gr. Proszę państwa, ja jako wójt dostałem kalkulację i dałem 

propozycję. Szanowni radni, wychodzicie z założenia, że pozostawiacie na poziomie 

poprzedniego roku, ja nie dyskutuję.  

 

Iwo Iwaszków – Chciałem zadać pytanie, jakie są perspektywy na skanalizowanie 

wszystkich miejscowości w gminie, w perspektywie najbliższych lat? 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o perspektywę na dzisiejszy dzień, jaką mamy 

wiedzę odnośnie przepisów to praktycznie nie ma żadnej, ponieważ kanalizacja może się 

odbyć tylko w aglomeracji, gdzie jest przynajmniej 120 osób na 1 km wodociągu łącznie 

między miejscowościami, a także z rozprowadzeniem w poszczególnych miejscowościach. 

Mamy aglomerację powołaną, to są miejscowości, które już są w kanalizacji i tam, gdzie 

występują potrzeby, jeszcze możemy zrobić. Natomiast te 120 osób to jest ustawa 

zrobiona, nasz wniosek, naszego państwa był. Unia Europejska to zatwierdziła, że mają 

być skanalizowane, i o tym mówią pisma, które …… minister infrastruktury, że tam, gdzie 

nie jest ekonomicznie opłacalne, nie powinna być kanalizacja. Powinny być szamba, 

przydomowe oczyszczalnie ścieków itd. Stworzona została ustawa dla miasta, dla dużych 

bloków itd. Albo, gdzie jest gęsta zabudowa, albo jest wielorodzinna. Tam są te 

parametry. My jesteśmy jako gmina w Równinie Wrocławskiej. W RPO podzielono ZIT-y, 

ZIT-y np. są wałbrzyskie, jeleniogórskie, natomiast my jesteśmy w Równinie 

Wrocławskiej, gdzie jest nas 16 gmin, łącznie z miastem Środa i Strzelinem. I teraz 

proszę państwa, żeby załapać się na te RLM-y ….…… i Malczyce na oczyszczalnie ścieków, 

ponieważ jako Malczyce mają zagęszczenie tej zabudowy i Kostomłoty. Na 16 gmin, to co 

robiliśmy w poprzedniej kadencji, co teraz robiliśmy plus Piotrowice. Pozostałe gminy nie 

spełniają tych RLM-ów i nie mogą wystąpić o środki. Środki zostały jeszcze w Równinie 

Wrocławskiej. Nabór będzie dopiero, jak z panią dyrektor rozmawiałem w 2019, dlatego 

m.in. te, które będziemy robili przepompownie to jest m.in. Siemidrożyce. Projektujemy 

w tej chwili Wilków Średzki. Jest możliwość, jest szansa, że z tych pieniędzy, co zostało i 

mają one, tak mamy obiecane przez marszałka, że w 2018 to co już wykonane będziemy 

mogli składać wnioski o dofinansowanie i o zwrot tych środków. Ponieważ w RPO jest 

taka możliwość, że inwestycja powinna być rozpoczęta w latach programowania i my w 

tych latach programowania, to jest 5 lat, rozpoczynamy inwestycję, ona może być 

wykonana i później jest zwrot. Natomiast jeśli chodzi o PROW m.in. dlaczego w tej chwili 

dotyczy to jak najbardziej świetlicy Świdnicy Polskiej. My nie możemy rozpocząć, nawet 

szpadlem ruszyć, ponieważ w PROW najpierw musimy umowę podpisać i dopiero możemy 

wykonanie zrobić. To są znowu całkiem inne zasady. I tutaj jest z kanalizacją taka zasada 

jaka jest. Kiedyś na to x lat nie zwracano uwagi i nie było RLM-ów itd. Wprowadzili to i 

się zrobił cyrk w całym kraju. To jest dla dużych aglomeracji, dla miast, natomiast wieś 

jest nieważna. 

 

Iwo Iwaszków – Rozumiem, że ustawodawca nam troszeczkę związał ręce? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha –Tak, chyba że się zmieni ustawa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie tyle ustawodawca, tylko chodzi o 

dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych unijnych, natomiast ze środków własnych gmina 

może wykonywać. 

 

Iwo Iwaszków – Reasumując. Rozumiem, że tymi beczkami część mieszkańców będzie te 

nieczystości wywozić praktycznie i małe szanse są na to, że się to zmieni, chyba że się 

zmieni ustawa.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha - Pani radna, pani mnie nie słuchała. Ja mówiłem, że środki 

będą do wzięcia, tylko zgodnie z prawem nie mamy prawa wziąć.  

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Ale wiemy dobrze też, że mija już czas, kiedy będą do 

wzięcia, a ustawa na razie się nie zmieni. 

 

Marek Pomykała – Chciałbym, żeby traktowani byli wszyscy mieszkańcy jednakowo. W 

tej opisówce mamy, wyraźnie widać od 6,25 mamy o 17 wzrostu i mamy 3% i też mamy 

napisane 20,03, też 3 % tylko, że te 3% ….54. Zrobimy tak 3% jak już mamy, albo nie 

podnosimy wcale, jak wcześniej były rozmowy prowadzone rok wcześniej …..zostawiamy 

z tamtego roku, ale chciałbym, żeby ci mieszkańcy wszyscy byli traktowani jednakowo. 

Wiemy, że nie mamy kanalizacji w tych miejscowościach i tak jak wcześniej były te 
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rozmowy prowadzone. Jesteśmy dalej jakby z tyłu, a nie dość, że jesteśmy dalej z tyłu to 

jeszcze mamy dokładać cały czas do góry  za wywóz. 

 

Iwo Iwaszków – Mieszkańcy ci, o których pan Marek mówił nie mają możliwości 

podłączenia się do tej kanalizacji. Muszą czekać na zmianę w ustawach …. Jest to na 

pewno trudne zagadnienie. 

 

Ryszard Pisarek - Ja tutaj mam uchwałę. Była ona dyskutowana na Komisji Budżetowej. 

Faktycznie jest to taka panie przewodniczący suma nie duża. Ja bym proponował tak, 

ponieważ troszeczkę są karani ci mieszkańcy, którzy nie mają tejże kanalizacji, ja bym 

proponował, aby zostawić te opłaty, które były w tamtym roku, bo to są nieduże. Taki 

mój wniosek, żeby pozostawić te opłaty dla tych osób, gdzie nie ma tej kanalizacji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli to jest wniosek do tego, żeby 

głosować przeciwko treści tej uchwały. Zostałaby uchwała z 2015 r. Nie podejmujemy tej 

uchwały. Obowiązuje wówczas uchwała z 24 listopada 2015 r. Zamykam dyskusję. Kto z 

radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 0 głosów za 

  Kto jest przeciw – 12 głosów 

kto się wstrzymał – 3 głosy 

Uchwała nie została podjęta. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 

podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetowej i Rozwoju. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 

radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetowej i Rozwoju. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 

radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14a. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie skarbniku proszę przedstawić 

najważniejsze założenia. 

 

Rafał Hossa odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Komisji Budżetowej i Rozwoju. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 
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radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 

  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji wpłynął jeden 

wniosek od pana radnego Ryszarda Pisarka, odpowiedź została udzielona. 

 

Ad.16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –Nie widzę chętnych do zabrania głosu w 

tym punkcie obrad, więc zamykam ten punkt. 

 

Ad.17. 

Leszek Wicha - Ja bym bardzo chciał podziękować panu wójtowi, szanownej radzie i 

Urzędowi Marszałkowskiemu za sfinansowanie i zakupienie samochodu ratowniczo-

pożarniczego do jednostki w Kostomłotch. Jest to samochód lekki. Samochód jest w tej 

chwili wprowadzany, nie jest jeszcze używany jakby technicznie do akcji, ponieważ trzeba 

jeszcze dostroić radar itd., natomiast w imieniu strażaków bardzo serdecznie dziękuję. Ja 

bym chciał, żeby co kadencję jeden samochód, tak byśmy sobie jako strażacy życzyli. 

Gdyby na kadencję jeden samochód był na jednostkę kupiony to by powodowało, że do 

ostatniej jednostki auto co 16 lat by spływało. Taką mamy zasadę, że Kostomłoty oddają 

Osiekowi, Osiek oddaje prawdopodobnie do Paździorna, Paździorno do Bogdanowa i co 16 

lat samochód byłby … Jeszcze raz dziękuję radzie za podjęcie tej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Po sesji chciałbym, żeby zostali wszyscy 

radni. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Poproszę, aby po sesji została na chwilę Komisja 

Rewizyjna. 

 

Janina Gawlik - Wobec tego ja poproszę Komisję Budżetową na posiedzenie w sprawie 

budżetu na rok 2018, oczywiście po spłynięciu wszystkich wniosków komisji – 4 grudnia o 

godz. 14. Chcielibyśmy zrobić na samym początku razem z Oświatową, i żeby na tej 

komisji też pojawili się dyrektorzy szkół. 

 

Jan Szwedo - Chciałem podziękować za tą decyzję, którą radni podjęli, bo przynajmniej z 

taką wiadomością przyjadę do swoich wyborców, nie tylko z tą, że decyzja kanalizacji na 

pewno się nie przybliża, a … czasami takie zrozumienie to jest takie na otarcie łez i za to 

serdecznie dziękuję. 

 

Janina Gawlik - Ja jeszcze w drodze uzupełnienia. 4 grudnia na Komisji Budżetowej to co 

wnioskowali radni, żeby były wydatki inwestycyjne były dokładnie sprecyzowane, w 

których miejscowościach (chodzi o oświetlenie, naprawę dróg, siłownie). Żeby to było 

uzupełnione. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja mam taką prośbę do Komisji Budżetowej, ponieważ 

mnie nie ma, ja jestem na urlopie i mam wyjazd zaplanowany 4 m-ce temu. 12 już rano 

jestem na miejscu.  

 

Janina Gawlik - Panie wójcie my będziemy rozmawiać i obiecuję, że godnie będę pana 

reprezentować. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Proszę panią, tą godność pani to ja już znam; nie w tym 

rzecz. Proponuję przesunięcie tej komisji na 12. Jeżeli państwo w międzyczasie, 

wszystkie komisje nie dokończyły swojego procedowania, to jeżeli byśmy zrobili 12 czy 
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13, to możemy za 7-8 dni zrobić sesję. 

 

Janina Gawlik - Tak, możemy zrobić jeszcze jedną komisję z wójtem, ale podtrzymuję tą 

komisję 4 grudnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Komisja będzie obradowała bez 

obecności pana wójta. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo. Zamykam XLIV sesję. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 14.40 
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Załącznik nr 1  

 
 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                          

XLII nadzwyczajnej sesji w dniu 24 października 2017 r.  

oraz 

XLIII sesji w dniu 30 października 2017 r.  

 

 

1.  Uchwała Nr XLII/263/17 w sprawie  zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2017 rok. 

Dochody budżetu gminy – 26.623.823,20 zł 

Wydatki budżetu gminy – 27.333.613,69 zł. 

 

2. Uchwała Nr XLII/264/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kostomłoty. 

Uchwała będzie realizowana w latach 2017-2027. 

 

3. Uchwała Nr XLIII/265/17 w sprawie  w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 

położonego w obrębie Budziszów, Ramułtowice, Karczyce, Jarząbkowice 

oraz Chmielów 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

Przedmiotem planu jest przeznaczenie terenów pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną, zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i usługową, zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną, tereny zabudowy usługowej, tereny usług publicznych, 

usługi sportu i rekreacji, zabudowę zagrodową w gospodarstwach rolnych, 

hodowlanych i ogrodniczych, teren obsługi produkcji rolnej i leśnej, tereny rolnicze, 

cmentarze, zieleń urządzoną, parki wiejskie, zieleń, lasy, wody powierzchniowe 

śródlądowe, infrastrukturę techniczną, tereny obsługi komunikacji, tereny dróg 

publicznych i wewnętrznych oraz tereny na obszarach szczególnego zagrożenia 

powodzią. 

 

4. Uchwała Nr XLIII/266/17 w sprawie  zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2017 rok. 

Dochody budżetu gminy – 26.840.534,62 zł 

Wydatki budżetu gminy – 27.790.325,11 zł. 

 

5. Uchwała Nr XLIII/267/17 w sprawie zmiany Uchwały nr XLI/251/17 Rady 

Gminy Kostomłoty z dnia 12 września 2017 r. w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu 

spłaty i rozkładania na raty, niedochodzenie należności pieniężnych o 

charakterze cywilnoprawnym przypadających gminie Kostomłoty i jej 

jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

a także wskazania podmiotów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

6. Uchwała Nr XLIII/268/17 w sprawie  podatku od nieruchomości.  

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 
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7. Uchwała Nr XLIII/269/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

sześcioletnich szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Kostomłoty w ośmioletnie szkoły podstawowe. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

Z dniem 1 września 2017 r. wszystkie szkoły podstawowe sześcioletnie z mocy 

prawa stają się szkołami ośmioletnimi. 

 

8. Uchwała Nr XLIII/270/17 w sprawie  uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

Uchwała będzie realizowana w latach 2018-2025. 

 

9. Uchwała Nr XLIII/271/17 w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kostomłoty. 

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

10. Uchwała Nr XLIII/272/17 w sprawie wytypowania sołectwa do 

uczestnictwa w programie Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

Zgłoszona do Programu miejscowość będzie mogła korzystać ze wsparcia 

udzielanego przez Samorząd Województwa, który jest jego organizatorem. Zgodnie z 

założeniami Regionalna Odnowa Wsi ma się opierać na ścisłej współpracy na linii: 

samorząd województwa – gmina – liderzy wiejscy. 

 

 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz do RIO we Wrocławiu (poz.1, 2, 4). 

 

 


